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      Аннотация

    
        
          Тема выпускной квалификационной работы: «Высокопрочные легкие бетоны для монолитного домостроения».
Задачи, которые решались в ходе исследования:

1. Анализ физико-механических и эксплуатационных свойств тяжелых, легких и высокопрочных легких бетонов.
2. Разработка состава ВПЛБ удельной прочностью более 25, обладающего низким коэффициентом теплопроводности на основе традиционных материалов (ПЦ:МК:П:ГК:СП:ВВД:В).
3. Определение его физико-механических характеристик.
4. Комплексная оценка возможности применения высокопрочного легкого бетона в монолитном домостроении для несущих и ограждающих конструкций зданий.
Работа проведена на базе лаборатории строительных конструкций и материалов «ПОЛИТЕХ-СКиМ-ТЕСТ» Санкт-петербургского Политехнического Университета Петра Великого. 
Был выполнен теоретический анализ научной литературы, определена актуальность и степень разработанности исследования. Были проведены экспериментальные исследования по определению основных физико-механических свойств высокопрочного легкого бетона: подвижности, прочности при сжатии, модуля упругости, усадки, коэффициента теплопроводности. Так как вопрос применения высокопрочного легкого бетона в монолитном строительстве весь-ма актуален был выполнен сравнительный анализ по результатам расчета двух моделей здания. Расчет выполнялся в программе «SCAD Office», предназначенной для расчета строительных конструкций на статические, температурные и динамические воздействия методом конечных элементов, путем отбора наиболее опасных сочетаний усилий. Расчет выполнен в соответствии с Российскими нормами проектирования. Полученные результаты расчета доказывают, что использование высокопрочного легкого бетона экономически оправдано при возведении монолитных зданий высотой более 14 этажей.
        

        
          The subject of the graduate qualification work: "High-strength light concrete for monolithic housing construction".
The research set the following goals:
1. Analysis of physical, mechanical and operational properties of heavy, light and high-strength light concretes.
2. Development of the composition of high-strength light concrete with a specific strength of more than 25, which has a low coefficient of thermal conductivity based on traditional materials.
3. Determination of its physical and mechanical characteristics.
4. Comprehensive assessment of the possibility of using high-strength light-weight concrete in monolithic housing construction for load-bearing and enclosing structures of buildings.
The work was carried out on the basis of the laboratory of building structures and materials «POLITEKh-SKiM-TEST» of Peter the Great Saint Petersburg Polytechnic University.
The theoretical analysis of scientific literature was performed, the relevance and degree of development of the research was determined. Experimental studies were conducted to determine the main physical and mechanical properties of high-strength lightweight concrete: mobility, compressive strength, elastic modulus, shrinkage, and thermal conductivity. Since the issue of using high-strength light-weight concrete in monolithic construction is very relevant, a comparative analysis was performed based on the results of calculating two building models. The calculation was performed in the program «SCAD Office», designed to calculate building structures for static, temperature and dynamic effects by the finite element method, by selecting the most dangerous combinations of forces. The calculation was performed in accordance with Russian design standards. The obtained calculation results prove that the use of high-strength lightweight concrete is economically justified when constructing monolithic buildings with a height of more than 14 stories.
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